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 Protokół  nr XXXI/2016 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 21 grudnia  2016 r. 
w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:07 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
13-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Przed przystąpieniem do porządku obrad głos zabrał Wójt Gminy, który przywitał harcerzy z 
terenu Gminy Łęka Opatowska wraz z drużynową Agatą Rybak, która następnie złożyła 
życzenia  świąteczne oraz z pozostałymi harcerzami przekazała wszystkim obecnym na 
posiedzeniu sesji betlejemskie światełko pokoju. 
 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który poprosił o zamianę podpunktu 5 w 
punkcie 6 na podpunkt 1 w związku z prośbą Pani Kierownik GOPS-u z powodu pilnego 
wyjazdu następnie poprosił o zmianę tytułu uchwały w punkcie 6 podpunkcie 4 na: w sprawie 
zmiany w Uchwale Nr XXIX/125/2016 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 24 października 
2016 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
 
Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o wprowadzenie w punkcie 6 podpunkcie 3 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2016-2023. 
 
Wobec powyższego poddano pod głosowanie I zmianę czyli zamianę podpunktu 5 na 
podpunkt 1 w punkcie 6. „Za” wprowadzeniem I zmiany do porządku obrad głosowało 13-stu 
radnych. 
Następnie poddano pod głosowanie II zmianę czyli zmianę tytułu uchwały w podpunkcie 4 
punkcie 6. „Za” wprowadzeniem II zmiany głosowało 13-stu radnych. 
 
Idąc dalej poddano pod głosowanie III zmianę czyli wprowadzenie projektu uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2016-
2023 w podpunkcie 3 w punkcie 6 porządku obrad.  
 
„Za” wprowadzeniem III zmiany głosowało 13-stu radnych. 
  
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, 
2) uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
b) odczytanie opinii Komisji Planowania i Budżetu, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o projekcie budżetu, 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska 
 na lata 2017 – 2023: 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2017 – 2023, 

b) dyskusja i głosowanie. 
4) sprostowania błędu w uchwale Nr XXIX/125/2016 z dnia 24 października 2016 

r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
5) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

 
Porządek obrad po zmianach: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok, 

2) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, 
3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 

2016-2023, 
4) uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
b) odczytanie opinii Komisji Planowania i Budżetu, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o projekcie budżetu, 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska 
 na lata 2017 – 2023: 
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a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2017 – 2023, 

b) dyskusja i głosowanie. 
6) zmiany w Uchwale Nr XXIX/125/2016 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 24 

października 2016 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 

 
 
Następnie poddano pod głosowanie porządek obrad wraz z naniesionymi poprawkami „Za” 
porządkiem obrad głosowało 13-stu radnych jednogłośnie.  
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XXX sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 
 
Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 13-stu radnych jednogłośnie. 
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 
Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 
od  24.11.2016 r. do 21.12.2016 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
O godz. 12.30 wszedł na salę posiedzeń Radny Skotnik.  
 
Głos zabrał Radny Zalewski, który poprosił o przybliżenie tematu spotkania dotyczącego 
dofinansowania gmin do budowy sali operacyjnej co było również tematem naszego 
ostatniego burzliwego posiedzenia wspólnego komisji. Jak się ustosunkowały do tego tematu 
inne gminy naszego powiatu? 
 
Wójt Gminy: „ W rozmowach odbytych w Starostwie Powiatowym w Kępnie uczestniczyli Pan 
Starosta wraz z zastępcą, Pani Sekretarz i wszyscy Wójtowie z powiatu wraz z Burmistrzem 
Kępna. Ja przedstawiłem stanowisko swoje jak i Rady Gminy ustalone na ostatnim 
posiedzeniu wspólnym komisji. Nie mówimy nie, tylko na chwilę obecną nie jesteśmy w 
stanie podjąć tematu w sensie określenia kwoty dofinansowania do tego przedsięwzięcia 
bloku operacyjnego. Na tym spotkaniu większość włodarzy określiła się w podobny do nas 
sposób. Tak jak Starosta podkreślił będziemy czekać na rozwój sytuacji związanej z 
dofinasowaniem. Jest zadeklarowana przez parlamentarzystów i osoby wyżej decyzyjne,  
kwota dofinansowania do budowy tego bloku operacyjnego na  około 5 mln. zł., która 
powinna trafić i na to liczymy”. 
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Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 

1) Nr XXXI/141/2016 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok, 

 
Głos zabrała Kierownik GOPS-u Pani Aniela Lipińska: „Gminny Program Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Łęka Opatowska na rok 2017 określa sposób realizacji zadań własnych Gminy Łęka 
Opatowska o których mowa w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. Zapisy Gminnego Programu uwzględniają również zadania własne gminy  
w obszarze profilaktyki i terapii narkomanii zapisane w ustawie o przeciwdziałaniu 
narkomanii. Program ten jest finansowany ze środków uzyskiwanych z opłat za zezwolenie 
na sprzedaż napojów alkoholowych. W programie na rok 2017 przewidziano kontynuację 
działań realizowanych w 2016 r. jak również podjęcie nowych przedsięwzięć. Uwzględniono 
przede wszystkim zadania związane z prowadzeniem profilaktycznej działalności 
informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów uzależnień. Działania 
profilaktyczne kierowane są głównie do dzieci i młodzieży m. in. poprzez wspieranie 
placówek oświatowych i świetlic. Konkretna pomoc w walce z uzależnieniem kierowana 
będzie nadal do osób dorosłych i ich rodzin poprzez działalność Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Łęka 
Opatowska. Ważnym zadaniem programu jest również udzielenie rodzinom, w których 
występuje problem alkoholowy lub przemoc w rodzinie pomocy psychologicznej i prawnej. 
Projekt Programu został pozytywnie zaopiniowany przez Gminną Komisję Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Łęka Opatowska. 
Zadania z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, oraz ustawy 
o przeciwdziałaniu narkomanii Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii uchwalany jest corocznie przez radę gminy 
Łęka Opatowska”. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXI/141 /2016 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Łęka Opatowska na 2017 
rok. 
 
Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 
K. Krzymińska, która przedstawiła pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia komisji  
w sprawie w/w uchwały.   
 
Idąc dalej głos zabrał Radny Zalewski: „Jako członek komisji chciałem dodać, że praca w 
komisji nie jest łatwa. Pracujemy w pięcioosobowym zespole. Jest to praca która czasami 
powoduje zniechęcenie, dlatego że osoby z którymi się spotykamy to one często wracają do 
nałogu. Trzeba podkreślić, że ten rok był dość pozytywny. Faktycznie tych osób 
podejmujących leczenie było więcej. Dla nas zawsze jest plusem to, kiedy ta przerwa w 
nałogu jest kilku roczna czy  kilkumiesięczna. Liczba leczących może nie jest imponująca ale 
trzeba wiedzieć że jest to wierzchołek góry lodowej tu mamy właściwie taką prośbę też jako 
komisja że głównie należy to do rodziny. Nie zawsze żona czy dzieci mają odwagę zgłosić 
takie osoby. Chodzi o to żeby przez nas czy przez zespół interdyscyplinarny zgłaszać. 
Czasami zdarzają się rzeczy o których my po prostu możemy nie wiedzieć. Nie chodzi o 
donoszenie ale często za takimi sytuacjami z nadużyciem alkoholu zdarzają się tragedie, 
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które znajdują swoje miejsce w działaniach zespołu. Chciałem serdecznie podziękować w 
imieniu zespołu interdyscyplinarnego Pani Kierownik P. Anieli Lipińskiej za zaangażowanie i 
wieloletnią współpracę”. 
 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który również podziękował Kierownik GOPS-u P. Anieli 
Lipińskiej jak i pracownicom współpracującym za sumienną pracę i zaangażowanie. 
Powiedział, iż niekoniecznie cyfry są ważne, tu każdy uratowany człowiek  to jest coś 
dobrego dla całości gminy. Zaapelował również żeby koło tragedii, obok krzywd ludzkich nie 
przechodzić obojętnie.  
 

2) Nr XXXI/142/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka 

Opatowska na 2016 rok, 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok, które stanowią załącznik do niniejszej uchwały. 
 
Wójt Gminy: „Odnośnie działu Oświata i to co było przedstawione to chylę czoła i dziękuję 
Paniom Dyrektorkom za te wolne środki, ich gospodarkę ekonomiczną i kadrową i to co 
wiąże się z funkcjonowaniem i działaniem placówek oświatowych. Te oszczędności wynikają 
z jej pracy jak i pozostałych dyrektorów z terenu naszej gminy. Bardzo dziękuję dyrektorom 
za ich pracę i za współpracę.  
 
Jeszcze jedną kwestię na którą należy zwrócić uwagę kwestia straży. Nie stoję i nigdy stać 
nie będę, żeby strażacy ochotnicy na terenie naszej gminy wyjeżdżali czymś co jest 
niesprawne, czymś co jest po upływie ważności atestu, czymś co jest niegwarancyjne. 
Chociażby ostatni wyjazd nowego samochodu bojowego na przegląd co skończyło się kwotą 
niespełna 6 tyś. zł. pomijając fakt, że strażacy byli cały dzień we Wrocławiu i czekali na 
wykonanie tego przeglądu. To jest całkiem inna sprawa, za to im nikt nie zapłaci, ja jedynie 
mogę podziękować. Z drugiej strony dotarła informacja  nad którą będzie trzeba się pochylić 
a mianowicie nad kwotą 15 tyś. zł. która przeznaczona będzie na sprzęt hydrauliczny aby od 
1 stycznia działał i był z ważnym atestem”.  
 
Idąc dalej Radny Rogalewski zabrał głos: „Odnośnie dbałości o sprzęt strażacki żeby był 
atestowany i bezpieczeństwo strażaków żeby zostało zachowane a zarazem żeby wszystko 
odbywało się zgodnie z normami i procedurami co jest niezmiernie ważne. Ja jako były  
funkcjonariusz Państwowej Straży Pożarnej dziękuję za tak duże zaangażowanie i 
docenienie roli strażaka w ratowaniu życia i mienia ludzkiego”.  
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXI/142/2016 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2016 rok 
 

3) Nr XXXI/143/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łęka Opatowska na lata 2016-2023,  

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2016-2023, które stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXI/143/2016 
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w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2016-2023,  
 

4) Nr XXXI/144/2016 w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska 

na 2017 rok: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
 
Głos zabrali Skarbnik Gminy oraz Wójt Gminy, którzy odczytali projekt uchwały budżetowej 
Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok wraz z uzasadnieniem, który stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
O godz. 13.53 wyszedł z sali posiedzeń Radny Skotnik. 
O godz. 14.11 wrócił na salę posiedzeń Radny Skotnik. 
O godz. 14.15 wyszedł Radny Bartosik.  
 
b) odczytanie opinii Komisji Planowania i Budżetu, 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu – Ł. Olbrych, który przedstawił 
pozytywną opinię w sprawie uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok, która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budżetu, 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
O godz. 14.21 wrócił Radny Bartosik. 
 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 
 
Nie wniesiono żadnych poprawek. 
 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy: „Każdemu z Państwa nasuwają się dwa aspekty dot. 
budżetu. Po pierwsze co jest niezmiernie ważne to, to że trzeci rok z rzędu jak 
rozpoczynamy wspólnie nasze działania Państwa jako Radnych Rady Gminy i mojej osoby 
jako Wójta Gminy nie podnosimy stawek podatkowych. To jest jedna z kwestii którą 
podkreślam i uwypuklam podczas rozmów z mieszkańcami. Drugą rzeczą, to jest kwestia 
zaległości. Było by jeszcze lepiej gdyby zaległości w stosunku mieszkańców do gminy mogły 
być pod względem prawnym i formalnym bardziej możliwe do ściągnięcia bo wtedy tak jak 
Pan Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu powiedział, te  środki finansowe na 
inwestycje już mogłyby być o milion większe. Ten budżet jest tylko dla mnie osobiście pod 
jednym względem tak do końca niewiadomy to jest kwestia oświaty. Myślę, że stanowisko   
Rady Gminy jest podobne do mojego i jest pewnego rodzaju inwestycją – inwestycją w 
młode pokolenie. Przed nami debata oświatowa na której podejmiemy stosowne kroki a 
później przyjmiecie Państwo radni stosowną uchwałę. Odnośnie inwestycji gospodarczych 
na pewno chciałbym działać tak jak to ma teraz miejsce. Najpierw budować kanalizację 
dociągnąć wodę tam gdzie rozwija się i cały czas idzie to w dobrym kierunku w rozwój całej 
gminy, później budować oświetlenie a później budować drogi w takiej hierarchi nie odwrotnie. 
Nie wyobrażam sobie najpierw wybudować drogi asfaltowej a później ją kroić we wszystkie 
strony żeby pociągnąć kanalizację. Cieszy mnie fakt tego, że na ten rok jest podobnie. W 
zeszłym roku było wydanych ponad 80 decyzji uwarunkowań zgód na terenie Gminy Łęka 
Opatowska do budowy. Ten rok jest podobny to są nowo powstające budujące się domy 
jednorodzinne oraz rozbudowujące się zakłady. Te aspekty zadań, które są przed nami 
chciałbym też móc tak jak Pan Przewodniczący zaznaczył, żeby za rok powiedzieć że na 
inwestycje byśmy wydatkowali nie tak jak w tym roku dodatkowy milion ale chciałbym żeby 
było przynajmniej półtora miliona.  
 
e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej 
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Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do głosowania całości projektu 
budżetu. W obecności 14-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXXI/144/2016 w sprawie uchwały budżetowej 
Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok. 
 
W tym momencie o godz. 14.40 ogłoszono 5-cio minutową przerwę.  
Po przerwie wznowiono obrady na salę posiedzeń nie wrócili Radny Mega, Radny 
Rogalewski i Radny Zalewski.  
 

5) Nr XXXI/145/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łęka Opatowska  na lata 2017 – 2023: 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017 – 2023, 
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2016-2023, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
b) dyskusja i głosowanie 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy: „Złożono projekt uchwały 14-go listopada a później w 
listopadzie robiliśmy zmiany do WPF i te zmiany które limity są jeszcze na 2017 czy 2018 rok 
one są niespójne a E-samorząd narzędziem partycypacji społecznej i rozwoju usług 
publicznych w Wielkopolsce był wprowadzony na koniec listopada czyli nie ma go w 
projekcie WPF. 
 
Załącznik nr 1 nie ulega zmianie. Dochody i wydatki nie zmieniamy, zostaną takie same. 
W załączniku nr 2 zgodnie z sugestiami RIO należy nanieść poprawki a mianowicie: 
I poprawka - wprowadzenie przedsięwzięcia E-samorząd narzędziem partycypacji 
społecznej i rozwoju usług publicznych w Wielkopolsce wprowadzony limit 60 495 zł. w 
rozbiciu na dwa lata. Rok 2017 – 26 499 zł. i rok 2018 – 33 996 zł.  
II poprawka - dowóz dzieci do szkół limit na 2 lata (aby można było podpisać umowę) na 
kwotę 246 000 zł. 2017 rok – 123 000 zł. 2018 rok – 123 000 zł. 
III poprawka – Budowa oświetlenia ulicznego ul. Szpot Opatów bez ulicy Przedszkolnej limit 
na 2018 r. – 60 000 zł.  
 
Następnie poddano pod głosowanie wprowadzenie poprawki I do projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-2023. „Za” wprowadzeniem 
poprawki głosowało 11 –stu radnych.  
 
 Następnie poddano pod głosowanie wprowadzenie poprawki II do projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-2023. „Za” wprowadzeniem 
poprawki głosowało 11 –stu radnych.  
 
Następnie poddano pod głosowanie wprowadzenie poprawki III do projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-2023. „Za” wprowadzeniem 
poprawki głosowało 11 –stu radnych.  
 
Wobec braku dalszych pytań i uwag, Przewodniczący odczytał projekt w/w uchwały wraz z 
poprawkami.  
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 11-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXI/145/2016 
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w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska  na 
lata 2017 – 2023: 
 

6) Nr XXXI/146/2016 w sprawie zmiany w Uchwale Nr XXIX/125/2016 Rady 
Gminy Łęka Opatowska z dnia 24 października 2016 roku w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
 

Głos zabrała Skarbnik Gminy: W związku z pismem Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
wskazaniu błędu w uchwale Nr XXIX/125/2016 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 24 
października 2016 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
należało wyeliminować stwierdzone nieprawidłowości i dokonać zmian w następujący 
sposób,  § 1. ust. 1 lit. "d" otrzymuje brzmienie: 
"d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji ,o którym mowa w ustawie z dnia 9 
października 2015r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 
usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 
zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 
okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

1) budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego - 2,98 zł od 1m2 
powierzchni ". 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały. 
  
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 11-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXI/146/2016 
w sprawie zmiany w Uchwale Nr XXIX/125/2016 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 24 
października 2016 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.  

 
Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 
Brak interpelacji. 
 
Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy który odpowiedział na interpelacje Przewodniczącego 
Rady dotyczącego zwiększenia mocy przyłączeniowej na Sali Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Trzebieniu, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Następnie Wójt odczytał odpowiedź na interpelację Radnego Kwaśnika, dot. prośby  
o wytyczenie przejścia dla pieszych na drodze krajowej nr 11 w obrębie przystanku 
autobusowego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. Wolne wnioski i informacje 
 
Jako pierwszy głos zabrał Radny Olbrych, który spytał Radnego Powiatowego o termin 
wyczyszczenia przepustu w Biadaszkach i czemu tak długo trzeba czekać. Następnie 
poprosił Pana Wójta o wystosowanie pisma do Leśnego Zakładu Doświadczalnego w 
Siemianicach o możliwość przejęcia kawałka drogi w miejscowości Biadaszki  ta droga 
prowadzi do Morawiny. Tam jest kawałek drogi gminnej Leśnego Zakładu i znów drogi 
gminnej.  
 
Następnie Radny Markiewicz: spytał Radnego Powiatowego o sprawę oznaczenia mostu na 
rzece Pratwie. Sprawę zgłaszał rok wcześniej do tej pory nie ma odpowiedzi. Następnie w 
imieniu mieszkańców Siemianic podziękował za ustawienie znaku ostrzegawczego na ulicy 
Żabiej co w znacznym stopniu zwiększy bezpieczeństwo do momentu wybudowania 
kanalizacji.  Idąc dalej poinformował, iż na ulicy Czereśniowej posadzono 50 drzew z których 
pozostało 5 sztuk. 
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Idąc dalej głos zabrał Radny Skotnik, który poprosił również Wójta Gminy o ujęcie w piśmie 
do Leśnego Zakładu Doświadczalnego o możliwość przejęcia odcinka drogi na rzecz gminy 
również odcinka drogi w Rakowie w stronę Państwa Woźniców.  
 
Następnie głos zabrał Radny Powiatowy Gąszczak: „Przepust jest zgłoszony do Dyrektora w 
tym roku nie chciał się podjąć  obiecał, że sprawą w przyszłym roku zajmie. Nieraz wydaje 
się, że tylko przepust trzeba przeczyścić a często się okazuje, że cały się rozpada. Jeśli 
chodzi o ulicę Chróścińską jest porozumienie z Dyrektorem, Wójt wspominał o tym. Miało to 
być wykonane w tym roku nie wiem czemu jeszcze tego nie zrobiono. Na przyszły rok ja do 
budżetu osobiście zgłaszałem tą drogę żeby wysłano ją nakładką z zdarciem starego garba. 
Budżet uchwaliliśmy wczoraj, wszystkie tzw. małe inwestycje zostały wycofane ze względu 
na ważną sprawę  - nasz powiatowy szpital i jeżeli dotacja wpłynie ta co ma być od 
Wojewody na dofinansowanie szpitala wszystkie te inwestycje wrócą i wtedy będzie 
możliwość na wykonanie tego najgorszego odcinka na ulicy Chróścińskiej min. to jest mój 
wniosek do budżetu. Droga Trzebien – Biadaszki – Świba zostaje, wiele innych inwestycji 
jest na razie wycofane ze względu na szpital , który jest priorytetem. Potrzeba na to w całości 
ok. 10 mln. zł. na początek żeby się załapać w ten plan mapy szpitali. Dlatego tutaj prośba 
była do samorządów o czym Wójt już wcześniej wyjaśniał jak  to wyglądało na jakim to jest 
etapie. Powiat nie może czekać do kwietnia czy jest dotacja czy nie a na koniec stycznia 
musi być ogłoszony przetarg, to są procedury i one trwają. Nikt nie zdąży w ciągu pół roku 
zrobić w terminie a do końca 2017 kategorycznie musi być chirurgia i inne rzeczy zrobione i 
dlatego to tak wygląda. Priorytet jest szpital – inwestycja drogowa Trzebień-Biadaszki- Świba 
zostaje a inne na chwilę obecną  wstrzymano.  Jeżeli  dotacja przyjdzie to inwestycje wrócą”.  
 
Radny Markiewicz: "Mnie chodzi na razie o postawienie znaku ostrzegawczego do remontu. 
Bo tam jest garb i podczas jazdy wyrzuca. Może dojść do uszkodzenia samochodu”. 
 
Radny Gąszczak: „Dyrektor wie o sprawie nie wiem czemu takiego zabezpieczenia nie 
wykonano. Przekażę ponownie temat. Nie wiem czy Państwo zauważyli ale wiele spraw jest 
załatwianych”. 
 
Wójt Gminy: „Nie ukrywam dzisiaj rozmawiałem z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg, 
cieszy mnie fakt naszego dobrego współdziałania.  Na przestrzeni ostatniego czasu była 
wykonana nakładka w Trzech Chałupach i Lipiu która jest rewelacyjna. Pan Dyrektor 
tłumaczył dzisiaj że do świąt postara się aby były wykonane jeszcze pobocza, które zgodnie 
z umową miały być. Nie ukrywam jestem bardzo zaskoczony informacją Radnego 
Markiewicza, ze zostało z 50 nowo posadzonych drzew tylko 5 sztuk.  Proszę Państwa to 
jest karalne i nie ukrywam postaram się zadziałać jak najszybciej aby pewne rzeczy sobie 
wyjaśnić.  Takich sytuacji nie może być.  Na wycinkę drzew musi zgodnie z prawem być 
pozwolenie. Za zniszczenie i bezprawną wycinkę są stosowne kary finansowe  i to nie małe.  
Co do możliwości przejęcia zgłoszonych przez Panów Radnych dróg na Morawinę i w 
Rakowie, znam doskonale te odcinki dróg. Niedawno na Morawinę ciągnęliśmy wodę. 
Kwestia tych dróg to kolejny etap do przemyślenia i nie ukrywam na bazie przyjętego  przez 
Państwa budżetu do którego chciałem się odnieść i w tym momencie podziękować Radnym 
za przyjęcie. Przed nami kolejne zadania aby mieszkańcom Gminy Łęka Opatowska 
poprawić codzienność  życia, dojazdów, wjazdów i wszelkich spraw, które się z tym wiążą bo 
to nie jest rzecz prosta i łatwa aby móc pozytywnie odpowiedzieć  bo zamierzam tak jak 
Państwu mówiłem w nowym roku spotkać się w każdej wsi z mieszkańcami i po tych dwóch 
latach kadencji porozmawiać o ich bolączkach. Z drugiej strony powiem, że nie jesteśmy w 
stanie wszystkim  dogodzić. Nie da się wszystkiego od razu pozytywnie załatwić   a myślę że 
nasze działania, są w tym kierunku skierowane,  żeby poprawić tą codzienność  życia  bo 
wtedy mieszkańcom będzie się lepiej żyło i bezpieczniej”.  
 
Następnie Wójt Gminy zaproponował wysokiej Radzie debatę oświatową, która odbędzie się  
11 stycznia 2017 r. o godz. 13.00. gdzie będą zaproszeni Dyrektorzy szkół oraz 
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Przedstawiciele Kuratorium Oświaty aby wypracować określone stanowisko w sprawie 
przyszłości sieci szkół, obwodów jak i decyzji związanych z przyszłością Gimnazjum od 
1.09.2017 r.  Następnie wspomniał o możliwości dofinansowania do modernizacji  
i rozbudowy sali OSP w Trzebieniu oraz poprosił o podjęcie przez Radnych decyzji czy  będą 
podejmowane starania w tej kwestii czy nie.  Idąc dalej Wójt Gminy poinformował  
o możliwości dofinansowania 45 % kosztów modernizacji boisk w Łęce Opatowskiej  
i w Trzebieniu.  
 
Radny Markiewicz: „Wójt wcześniej mówił o hierarchii wykonywanych prac, że nie wyobraża 
sobie robić np. najpierw drogi a później ją pokroić i robić kanalizację u nas w Siemianicach 
planowana jest budowa chodnika z funduszu sołeckiego gdzie ma być później robiona 
kanalizacja”.  
 
Radny Skotnik – spytał na jaką sumę zaplanowana jest budowa boiska w Łęce Opatowskiej i 
w Trzebieniu? 
 
Wójt Gminy: „Na tą chwilę mogę odpowiedzieć że w Łęce Opatowskiej zgłosiliśmy boisko i 
zrobienie tam dwóch czy trzech lamp. Fundacja od której ta propozycja wyszła określiła w 
przypadku Łęki Opatowskiej kwotę ok. 250 000 zł. natomiast w Trzebieniu określono na 
kwotę ok. 80 000 zł. do 100 000 zł. bo tam jest boisko mniejsze ale konkretne informacje 
podam Państwu kiedy Państwo  jako Rada wyrazicie akceptację dla tych inwestycji w 
budżecie na przyszły rok. Natomiast jeśli chodzi o zdenerwowanie Radnego Markiewicza 
fundusz sołecki jest funduszem o którym decydują mieszkańcy, do końca października jest 
możliwość zmian. Myślę że jakiś kompromis jeszcze będzie można osiągnąć”. 
 
Radny Kwaśnik: „Każdy z nas przejeżdża koło sklepu w Łęce Opatowskiej tak jak tam tory 
kolejowe prowadzą, jest tam taki słup, który jest przechylony w literę V w każdej chwili może 
się złożyć. Nie wiem gdzie to należy zgłosić aby nie było jakiegoś nieszczęścia”.   
 
Następnie głos zabrała Sołtys Wsi Siemianice: „Dziękuje serdecznie Pani Kierownik GOPS-u 
za współpracę za dofinansowanie do świetlicy którą wspólnie prowadzimy jak i za opiekę nad 
dziećmi którą we współpracy z GOPS-em sprawujemy poprzez panią do pomocy 
udostępnioną z prac użyteczno-społecznych. Odnośnie funduszu sołeckiego i budowy 
chodnika to chyba był atak na mnie. Ja jako Sołtys sama funduszu nie ustalam. Uchwalili go 
mieszkańcy. Jest protokół jest wszystko spisane. Jest jeszcze możliwość zmiany do końca 
października także nie wiem czy będzie ten chodnik czy jeszcze zadecydujemy z 
mieszkańcami inaczej. 
Odnośnie ulicy Chróścińskiej nie chodzi tam tylko o most tam troszkę dalej za mostem jest 
zrobiony przepust przy drodze tam się zrobiła taka niecka - dziura tam też to jest 
niebezpieczne. W kwestii braku nowo wsadzonych drzew to też chciałam to zgłosić bo też to 
zauważyłam”.  
 
Radny Adamski: „Ja tylko chciałem się odnieść do jarmarku bożonarodzeniowego, który się 
odbył w Opatowie, chciałem podziękować w imieniu organizatorów za współpracę z 
Urzędem Gminy, organizatorom szczególnie tym Paniom które się tak poświęciły przy 
obsłudze i organizacji tej imprezy”.  
 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował o terminie następnej sesji 29.12.2016 r. o 
godz. 11.00 a na 10.30 przed planowaną sesją zaprosił do biura Pana  Wójta w celu 
omówienia niewyjaśnionych kwestii. Natomiast 11.01.2017 r. o godz. 13.00 odbędzie się 
posiedzenie wspólne tzw. debata oświatowa. Następnie zaprosił wszystkich obecnych po 
sesji 29.12.2016 na uroczysty obiad w Zajeździe Wielkopolskim w związku z zakończeniem 
roku. 
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Idąc dalej Przewodniczący Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy złożyli najserdeczniejsze 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. Następnie wszyscy wspólnie 
podzielili się opłatkiem.  
 
 Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad.10. Zakończenie obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 15:30 zamknął 
obrady XXXI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący Rady 
/-/Renata Woźnica                   /-/Michał Jerczyński 
 


